

February would be the most convenient time for summoning Parliament, but there were circumstances which sometimes rendered it necessary in the public interest, that the assembling of Parliament should be delayed. This year it had become absolutely necessary to delay the meeting of Parliament beyond the usual season, and this showed the advantage of not having a cast-iron rule. He supposed all his hon. friend desired was to get an expression of opinion that the date mentioned would generally be convenient for the assembling of Parliament, and said the Government would not object to the motion if the clause was inserted, "If the public interest will permit."

Mr. Mackenzie thought the resolution would mean nothing if amended in that way. Ministers would always be able, whenever it suited their convenience, to find some pretended reasons in the public interest for delaying the meeting of Parliament. There could be no doubt it was the universal sense of the House that Parliament had been called at a very inconvenient season this year. (Hear.)

Hon. Mr. Holton pointed out that there was in England if not a statutory, at least a conventional time for the meeting of Parliament, which was never deviated from. We ought to have the same system here.

After some remarks by **Hon. Mr. Howe** and **Mr. Chipman**,

Mr. Bodwell said he would accept the amendment suggested by the Minister of Justice.

The motion, as amended, was agreed to.

LAKE ERIE HARBOUR OF REFUGE

Mr. Stephenson moved an address for reports, etc., as to the location of a harbour of refuge on the North shore of Lake Erie, between Port Colborne and Point Pelee.

PILOTAGE, FEES, &c.

Mr. Fortin moved an address for a statement showing the limits of the pilotage ground, the tariff of pilots' fees, etc., in each port of the Dominion. Carried.

DUTY ON AMERICAN GRAIN

Mr. Jones (Leeds) moved that the House go into Committee of the Whole on Tuesday, to consider the following resolution: "That it is expedient to impose a duty on all Amer-

[Sir John A. Macdonald.]

ordinaires, le moment le plus indiqué pour convoquer le Parlement serait janvier ou février, mais que dans l'intérêt public, quelquefois, il est indiqué que le Parlement siège plus tard. Cette année, cela s'imposait; aussi est-il justifié de ne pas établir de règle trop rigide. A son avis, l'honorable député tient surtout à s'assurer que, d'une façon générale, la date choisie conviendra et il ne voit aucune objection à ce que le Gouvernement insère une clause ainsi rédigée: «Si cela est dans l'intérêt public».

M. Mackenzie pense que la résolution, ainsi modifiée, ne voudra rien dire; les ministres trouveront toujours, lorsqu'ils le voudront, quelque raison pour invoquer l'intérêt général et remettre à plus tard la convocation du Parlement. La Chambre est unanime pour reconnaître que cette année le Parlement a été convoqué à une mauvaise époque. (Applaudissements.)

L'hon. M. Holton indique qu'en Angleterre il existe, sinon un statut du moins une coutume, que l'on suit en ce qui concerne l'époque à laquelle on convoque le Parlement. Nous devrions avoir le même système ici.

Après quelques remarques de **l'Hon. M. Howe** et **l'hon. M. Chipman**.

M. Bodwell indique qu'il accepte l'amendement préconisé par le ministre de la Justice. La motion, ainsi modifiée, est adoptée.

PORT DE REFUGE SUR LE LAC ÉRIÉ

M. Stephenson demande la production de rapports en ce qui a trait à un port d'asile situé sur le littoral septentrional du lac Érie, entre le port Colborne et Point Pelee.

PILOTAGE, FRAIS, ETC.

M. Fortin demande la production d'une déclaration indiquant les limites des aires de pilotage et les tarifs des pilotes, dans chaque partie du Dominion.

DROIT SUR LES CÉRÉALES AMÉRICAINES

M. Jones (Leeds et Grenville Nord) propose que la Chambre se réunisse mardi en Comité général afin d'étudier la résolution suivante: «Qu'il convient d'imposer un droit sur toutes